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Marcu (ASF): City si Euroins detineau aproape 80% din piata RCA;în niciun stat

nu exista asa ceva

Companiile City si Euroins detineau aproape 80% din piata RCA, a declarat, luni, presedintele Autoritatii

de Supraveghere Financiara, Nicu Marcu, mentionând ca în niciun stat nu exista asa ceva, ca doua

companii sa detina o cota de piata atât de mare.

 

"Ma întorc în urma cu doi ani si jumatate, când am preluat acest mandat la Autoritatea de Supraveghere

Financiara, când lucrurile erau mai expansive decât acum, în sensul ca aceste doua companii de care ati adus

aminte mai devreme, City si Euroins, detineau aproape 80% din piata RCA. În niciun stat nu exista asa ceva. Nu

exista acest lucru, ca doua companii sa poata sa detina o cota de piata atât de mare. De ce s-a întâmplat lucrul asta?

Pentru ca, în primul rând, au practicat niste tarife foarte mici, nesustenabile - si, în al doilea rând, pentru ca sunt

foarte putine companii care actioneaza în piata, iar companiile serioase s-au retras vazând tactica pe care o folosesc

aceste companii", a mentionat Nicu Marcu, la audierile din comisiile reunite de specialitate din Senat.

 

Revenind la compania City, presedintele ASF a subliniat ca "lucrurile sunt sunt un pic diferite între cele doua

companii ca tip de abordare".

 

"Imediat dupa venirea mea la ASF, am dispus doua analize complexe, pe ultimii 5 ani, ca sa stim exact cum stau

aceste companii, cum a fost facuta supravegherea - si ce avem de facut. În urma acestor rezultate, am început o

supraveghere foarte intensa, daca pot sa spun asa, foarte intensa, însemnând ca, în perioada imediat urmatoare,

conducerea companiei Euroins a fost sanctionata si destituita, daca nu ma însel, la doua-trei luni de când a venit", a

precizat Nicu Marcu.

 

Totodata, el a spus ca City Insurance avea niste practici incorecte, frauduloase.

 

"În ce priveste compania City - asa cum v-am spus si data trecuta, când am fost la audiere în cadrul acestor

comisii, aceasta companie avea niste practici incorecte, frauduloase, lucru care ne-a tinut în loc extrem de mult -

spun eu ca, în conditii normale, daca puteam sa verificam acele conturi care existau prin Insulele Cayman sau prin

conturile false care au fost în Elvetia - daca aveam acele informatii, într-un timp rezonabil, puteam sa luam decizii

mult mai rapide. Numai ca aceste practici la ei erau obisnuite. Dupa închiderea companiei Euroins si dupa toate

rapoartele pe care le-am facut, vreau sa va spun ca absolut tot s-a trimis la Parchet, inclusiv acele analize facute de

catre noi. Daca cineva va considera ca cineva nu si-a facut treaba în cazul acestei supravegheri a companiei

respective, sigur va fi tras de raspundere", a adaugat presedintele ASF.

 

Consiliul Autoritatii de Supraveghere Financiara (ASF) a decis vineri sa retraga autorizatia de functionare a

societatii Euroins România, constatând indiciile starii de insolventa a companiei.

 

"Consiliul a mai hotarât promovarea de catre ASF a unei cereri pentru deschiderea procedurii de faliment si

numirea Fondului de Garantare a Asiguratilor (FGA) ca administrator interimar al societatii, cu sarcina de a

asigura administrarea si conducerea activitatii asiguratorului si adoptarea masurilor necesare pentru conservarea

patrimoniului. Atributiile conducerii societatii se suspenda de drept. Mandatul FGA înceteaza la numirea

lichidatorului judiciar", a precizat sursa citata, într-un comunicat transmis AGERPRES.

 

Ulterior, conducerea Eurohold a sustinut ca decizia Autoritatii de Supraveghere Financiara privind Euroins

reprezinta "o preluare ostila a activelor filialei din România" si a anuntat ca va demara procesul de contestare a

deciziei privind procedura de faliment. 
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